
Protokół  Nr VII/15 
 

z obrad VII Sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 
odbytej dnia 24 kwietnia 2015 r. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal o godzinie 10 00 otworzył obrady VII Sesji 
Rady Gminy Stargard Szczeciński i powitał wszystkich przybyłych.  
 
Ad.1. Sprawy regulaminowe  
 
Na podstawie listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu Przewodniczący Rady 
Gminy Edward Kosmal stwierdzi, że na stan  15 radnych obecnych jest 15 radnych, co 
stanowiło quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. 
Ponadto w sesji uczestniczył:  
Wójt Gminy Kazimierz Szarżanowicz 
Zastępca Wójta Jerzy Makowski 
Sekretarz Gminy Danuta Żygadło  
Radca Prawny Roman Janił 
oraz sołtysi zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik numer 2 i przedstawiciele prasy 
lokalnej. 
Z gości zaproszonych w obradach sesji uczestniczyły :  
Pani Wiesława Łoch – była Skarbnik Gminy Stargard Szczeciński  
Pani Bernadeta Opasińska – kandydatka na stanowisko Skarbnika Gminy Stargard 
Szczeciński 
 
Następnie przewodniczący rady poinformował, że do porządku obrad VII  sesji Rady Gminy 
zgłasza wniosek formalny  poparty przez wszystkie komisje dotyczący zmiany porządku 
obrad poprzez zdjęcie projektu uchwały Nr VII/42/15  w sprawie ustanowienia użytku 
ekologicznego pn. „ Niebieski korytarz ekologiczny koryta rzeki Iny i jej dopływów- II „- 
jako pkt 11. 
Projekt tej uchwały ma być uzupełniony przez wójta gminy o dodatkowe dane.  
 
Radni uwag i pytań do zmiany porządku obrad nie zgłosili, wobec czego Przewodniczący 
rady przystąpił do głosowania nad zmianą porządku obrad . 
   
W wyniku głosowania Rada jednogłośnie przy 15 głosach „za” dokonała zmiany porządku 
obrad . 
 
Porządek obrad VII sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński przed podjęciem zmiany 
przedstawiał się następująco : 
  
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad VII sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr VI z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński odbytej w dniu 
   26 marca 2015 r.   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje   
3.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i  
   kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński  
4.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/341/14 Rady Gminy Stargard  
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   Szczeciński  z dnia 27 czerwca 2014 r.   
5.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwał Rady Gminy Stargard Szczeciński 
6.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmiany Statutu Związku Gmin Dolnej Odry 
7.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  
    nieruchomości stanowiącej własność gminy 
8.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  
    nieruchomości stanowiącej własność gminy 
9.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkowstwa Gminy Stargard  
     Szczeciński w lokalnej grupie działania Stowarzyszenia „ WIR” – Wiejska Inicjatywa  
     Rozwoju 
10.Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy  
11.Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia użytku ekologicznego pn. „ Niebieski korytarz  
     ekologiczny koryta rzeki Iny i jej dopływów – II” 
12.Rozpatrzenie skargi na bezpodstawne oskarżenia o kłamstwo od Pana Wójta Gminy Stargard    
     w kierunku Sołtysa wsi Małkocin i sposób przeprowadzenia rozmowy przez Pana Wójta na  
     ten temat 
     Stanowisko Komisji Rewizyjnej  
13.Analiza wydatkó1)w na płace, nagrody, szkolenia i delegacje służbowe Gminnej Biblioteki  
     Publicznej w Klępinie za 2014 r.  
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
14.Analiza i ocena przeprowadzonych przetargów 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
15.Ocena stanu dróg po okresie zimowym oraz plan budowy i remontów 
     Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  
16.Ocena funkcjonowania biblioteki publicznej, świetlic wiejskich, przedszkoli oraz klubów  
     sportowych  na terenie gminy 
     Stanowisko Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
17.Informacja Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na temat   
     profilaktyki realizowanej na terenie gminy  
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
18.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
19.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
20.Odpowiedzi na interpelacje radnych 
21.Wolne wnioski i zapytania  
22.Sprawy różne  
23.Ustalenie terminu następnej sesji  
24.Zamknięcie obrad sesji 
 
W związku z przegłosowaniem zmiany porządek obrad VII sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński 
przedstawiał się w brzmieniu jak niżej :    
1. Sprawy regulaminowe: 

- otwarcie obrad VII sesji Rady Gminy  
- stwierdzenie quorum  
- przyjęcie protokołu Nr VI z obrad sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński odbytej w dniu 
   26 marca 2015 r.   
- zatwierdzenie porządku obrad 

2.Interpelacje   
3.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i  
   kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard Szczeciński  
4.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/341/14 Rady Gminy Stargard  
   Szczeciński  z dnia 27 czerwca 2014 r.   
5.Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwał Rady Gminy Stargard Szczeciński 
6.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zmiany Statutu Związku Gmin Dolnej Odry 
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7.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  
    nieruchomości stanowiącej własność gminy 
8.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy  
    nieruchomości stanowiącej własność gminy 
9.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkowstwa Gminy Stargard  
     Szczeciński w lokalnej grupie działania Stowarzyszenia „ WIR” – Wiejska Inicjatywa  
     Rozwoju 
10.Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy  
11.Rozpatrzenie skargi na bezpodstawne oskarżenia o kłamstwo od Pana Wójta Gminy Stargard    
     w kierunku Sołtysa wsi Małkocin i sposób przeprowadzenia rozmowy przez Pana Wójta na  
     ten temat 
     Stanowisko Komisji Rewizyjnej  
12.Analiza wydatkó2)w na płace, nagrody, szkolenia i delegacje służbowe Gminnej Biblioteki  
     Publicznej w Klępinie za 2014 r.  
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
13.Analiza i ocena przeprowadzonych przetargów 
     Opinia Komisji Rewizyjnej 
14.Ocena stanu dróg po okresie zimowym oraz plan budowy i remontów 
     Opinia Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu  
15.Ocena funkcjonowania biblioteki publicznej, świetlic wiejskich, przedszkoli oraz klubów  
     sportowych  na terenie gminy 
     Stanowisko Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
16.Informacja Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na temat   
     profilaktyki realizowanej na terenie gminy  
     Opinia Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty 
17.Informacja nt. działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
18.Informacja nt. działalności przewodniczącego rady gminy w okresie międzysesyjnym 
19.Odpowiedzi na interpelacje radnych 
20.Wolne wnioski i zapytania  
21.Sprawy różne  
22.Ustalenie terminu następnej sesji  
23.Zamknięcie obrad sesji 
 
Przewodniczący rady odczytał porządek obrad VII sesji Rady Gminy Stargard Szczeciński  i wobec 
braku uwag poddał pod głosowanie. 
W wyniku głosowania Rada Gminy jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęła porządek obrad VII sesji 
Rady Gminy Stargard Szczeciński w brzmieniu jak wyżej i według tego porządku obradowała . 
 
 
 Kolejno przewodniczący rady zaproponował przyjęcie protokołu Nr VI/15 z obrad  
poprzedniej sesji odbytej w dniu 26 marca 2015 r. bez odczytywania, a następnie zapytał czy 
są uwagi bądź pytania do protokołu. 
Radny Mariusz Sikorski powiedział ,że ma pytanie ponieważ zgłaszał uwagę do protokołu i 
nie widać , aby ta zmiana zaistniała na stronie internetowej gminy, a uwaga radnego 
dotyczyła wypowiedzi , iż metraż stołówki wynosi 32 m 2 . 
Przewodniczący rady powiedział, że należy to wyjaśnić bo powinna być ta uwaga 
uwzględniona . 
Pracownik urzędu Pani Jadwiga Michalska ( w zastępstwie za pracownika z uwagi na 
zwolnienie lekarskie ) powiedział ,że przyniesie protokół, bo ta uwaga powinna być 
uwzględniona.  
Z uwagi na przedłużający się czas oczekiwania przewodniczący zaproponował odłożenie  
przyjęcia protokołu Nr VI/15  do następnej sesji albo przed  zakończeniem sesji. 
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Rada  Gminy  15 głosami „za” przyjęła propozycję przewodniczącego rady gminy.  
Ad.2 
Interpelacje nie zostały zgłoszone. 
 
Ad.3 
 
Podjęcie uchwały Nr VII/34/15 w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Stargard 
Szczeciński  
 
Z projektem uchwały radnych zapoznał Wójt Gminy i powiedział ,że postawienie farmy 
wiatrowej zwiększy dochody gminy, a ponadto Firma zobowiązała się do przeprowadzenia 
prac zgodnie z procedurami. 
Radna Wiesława Kuśnierz zabierając głos powiedziała ,że występuje w imieniu Klubu 
Radnych „ Nasza Gmina” i jako członkowie tego Klubu  stwierdziliśmy, że jesteśmy za 
inwestowaniem w gminie lecz przy zachowaniu obowiązujących procedur. Podjęta uchwała 
Nr XXIX/261/13 w sprawie stanowienia o kierunkach działania Wójta Gminy Stargard 
Szczeciński powiedziała radna wskazuje, że jeżeli nie może być zachowana  odległość od  
zabudowy mieszkaniowej wynosząca 2000 m , inwestor powinien uzyskać pisemną zgodę  
właścicieli nieruchomości mieszkalnych, dla których odległość lokalizacji elektrowni 
wiatrowych jest mniejsza niż 2000 m . Radna przypomniała o tym, iż obecnie trwa proces 
sądowy z innym inwestorem. Inwestor powinien z wnioskiem i uzyskaną zgodą mieszkańców 
przyjść do gminy  powiedziała radna i dodała , że ta uchwała powinna być odrzucona, a 
projekt powinien być przedstawiony radzie po uzyskaniu zgody mieszkańców. 
Jest jeszcze jedna rzecz  powiedziała radna dotycząca kosztów związanych ze zmianą 
Studium, gdzie koszty powinny obciążyć budżet gminy zgodnie z art.13 ustawy  o 
planowaniu i zagospodarowaniu  przestrzennym , a nie powinien  kosztów ponosić inwestor i 
są w tej sprawie wyroki Sądów, ale mimo tego   takie rozwiązania  są tolerowane . Kolejno 
radna również powiedziała , że zgodnie z art. 9 ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu  
przestrzennym    Studium sporządza Wójt Gminy , a w przypadku kiedy będzie to  Firma 
wykonująca dokumenty powinna stanąć do przetargu . 
Po wyjaśnieniu  pierwszego wątku wyjaśniła radna Wiesława Kuśnierz i przedłożeniu zgody 
właścicieli nieruchomości mieszkalnych,  to wtedy dopiero możemy podjąć uchwałę. 
Wiceprzewodniczący Rady Bogdan Grabski powiedział, że było spotkanie mieszkańców i 
nikt się nie bał wyrazić swojej opinii i poinformował jak Gmina Suchań inwestuje i stawia 
farmy wiatrowe i nie zasięgała opinii gminy sąsiedniej.  
Radna Wiesława Kuśnierz  wyjaśniła ,że procedura zmiany Studium przewiduje  zasięgnięcie 
opinii w gminie sąsiedniej , jeżeli nasza gmina wyraziła zgodę bez pytania albo gmina Suchań 
nie pytała naszej gminy to jest naruszenie prawa.  
Radny Józef Tracz powiedział ,że w protokole z zebrania wiejskiego nie ma podanej liczby 
osób, które brały udział w zebraniu, a zwłaszcza tych właścicieli nieruchomości , którzy 
mieszkają poniżej 2 km, a powinni dać zgodę na piśmie i zdaniem radnego inwestor powinien 
zebrać od właścicieli taką zgodę, bo wiedział o obowiązującej  uchwale. 
Wójt Gminy powiedział ,że Firma zobowiązała  się przygotować materiały zgodnie z 
obowiązującymi przepisami, jak również gminie zależy, aby było to zgodnie z przepisami 
prawa i dlatego  wójt zgłosił wniosek formalny z propozycją odłożenia tego projektu uchwały 
do następnej sesji, do czasu uzupełnienia o zgłoszenia przez właścicieli nieruchomości. 

 
 



- 5 - 
Przewodniczący rady przedstawił swoje zdanie  na temat farm wiatrowych, bo jak sam 
zaznaczył mieszka blisko takiej farmy i powiedział ,że musimy być bardziej elastyczni w 
podejmowaniu takich uchwał, bo podjęte uchwały nie mogą blokować wykupu gruntów, a 
inwestor przez wiele lat nie podejmuje żadnych działań i należy się z takich uchwał wycofać. 
Radny Józef Tracz powiedział, iż uważa że nie powinniśmy dawać dowolności inwestorowi , 
kiedy i czy  podejmuje inwestycje. Powinna być sporządzona umowa, która wiązałaby 
inwestora i zobowiązywała do rzetelnej pracy. Za odstąpienie od inwestycji inwestor 
ponosiłby konsekwencje  a Gmina mogłaby występować z roszczeniami. A pozostawienie 
inwestora bez umowy jest niekorzystne dla gminy. 
Radna Agnieszka Lenda odnosząc się do uchwały Nr XXIX/261/13   zapytała wójta , czy 
między inwestorem, a gminą jest umowa na realizację inwestycji i to, że inwestor musi 
respektować zapisy uchwały NR XXIX/261/13. 
Wójt Gminy odpowiedział, że jest  wniosek inwestora. 
Przewodniczący rady gminy po zakończeniu dyskusji poddał pod głosowanie wniosek wójta 
gminy  i zapytał radnych , kto jest za zdjęciem z porządku obrad projektu uchwały Nr 
VII/34/15  do czasu uzupełnienia brakujących dokumentów . 
 
Rada Gminy przyjęła wniosek 14 głosami „za” , przeciw” 0 i 1 głosie „ wstrzymującym się „ .  
 
W związku z powyższym kolejno podejmowane uchwały z porządku obrad otrzymały 
numer o jeden pomniejszony.  
Ad.4 
Podjęcie uchwały Nr VII/34/15 w sprawie zmiany Uchwały Nr XL/341/14 Rady Gminy 
Stargard Szczeciński z dnia 27 czerwca 2014 r.    
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały .  
 
Radni uwag i pytań nie zgłosili, wobec czego Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych  na sali podczas głosowania , 15 głosami „za” 
, „przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr VII/34/15 w sprawie 
zmiany Uchwały Nr XL/341/14 Rady Gminy Stargard Szczeciński  z dnia 27 czerwca 2014 r.,  
która stanowi załącznik nr 3 do protokołu .  
Ad.5 
Podjęcie uchwały Nr VII/35/15 w sprawie uchylenia uchwał Rady Gminy Stargard 
Szczeciński  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał w/w projekt uchwały .  
 
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, że chce złożyć wniosek , aby do końca przejrzeć 
uchwały dotyczące zmiany Studium i rozważyć możliwość uchylenia uchwały Nr XX/163/08 
z 19 września 2008 r. o przystąpieniu do zmiany Studium w Krąpielu  - pod wiatraki. 
 
Przewodniczący Rady Edward Kosmal w pierwszej kolejności poddał pod głosowanie w/w 
projekt uchwały . 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych  na sali podczas głosowania, 15 głosami „za” 
, „przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr VII/35/15 w sprawie 
uchylenia uchwał Rady Gminy Stargard Szczeciński, która stanowi  załącznik nr 4 do 
protokołu .  
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Kolejno przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnej Wiesławy Kuśnierz 
dotyczący przygotowania projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XX/163/08 z 
dnia 19 września 2013 r.  
 
Rada Gminy wniosek przyjęła jednogłośnie ( 15 głosami „za” ) . 
 
Ad.6 
Podjęcie uchwały Nr VII/36/15 w sprawie przyjęcia zmiany Statutu Związku Gmin 
Dolnej Odry 
 
Przewodniczący Rady odczytał w/w projekt uchwały . 
 
Radni uwag i pytań nie zgłosili, wobec czego Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych  na sali podczas głosowania , 15 głosami „za” 
, „przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr VII/36/15 w sprawie 
przyjęcia zmiany Statutu Związku Gmin Dolnej Odry , która stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu .  
 
Ad.7 
Podjęcie uchwały Nr VII/37/15  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy  
 
Przewodniczący Rady odczytał w/w projekt uchwały . 
 
Radni uwag i pytań nie zgłosili, wobec czego Przewodniczący poddał projekt uchwały pod 
głosowanie. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych  na sali podczas głosowania , 15 głosami „za” 
, „przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr VII/37/15 w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 
własność gminy, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu .  
 
Ad.8 
Podjęcie uchwały Nr VII/38/15  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność gminy  
 
Przewodniczący Rady odczytał w/w projekt uchwały . 
 
Radni uwag i pytań nie zgłosili, wobec czego Przewodniczący rady poddał projekt uchwały 
pod głosowanie. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych  na sali podczas głosowania , 15 głosami „za” 
, „przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0 – podjęła uchwałę Nr VII/38/15 w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 
własność gminy, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu .  
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Ad.9 
Podjęcie uchwały Nr VII/39/15 w sprawie wyrażenia woli kontynuacji członkowstwa 
Gminy Stargard Szczeciński w lokalnej grupie działania Stowarzyszenia „WIR” – 
Wiejska Inicjatywa Rozwoju. 
 
Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Edward Kosmal . 
Radna Wiesława Kuśnierz skierowała pytanie do Radcy Prawnego, czy taka uchwała musi 
być podejmowana, z czego to wynika ,bo Pan potwierdził prawnie bez zastrzeżeń , a  
członkowstwo w Stowarzyszeniu jest bezterminowe.  
 
Radca Prawny Roman Janił odpowiedział ,że wygasa dotychczasowy okres członkowstwa w 
Stowarzyszeniu, oczywistą rzeczą  jest aby podtrzymać członkowstwo , są to korzyści dla 
gminy. Nie ma tu problemu prawnego, a jeśli chodzi o celowość to nie jest kompetencją radcy 
prawnego . 
Wójt Gminy powiedział ,że dotyczy to jakoby drugiego okresu programowania, bo pierwszy 
obejmował lata 2007-2013. 
Radna Wiesława Kuśnierz odnosząc się dalej do tej sprawy zaznaczyła,  czy Stowarzyszenie 
było zawiązane tylko do określonego zadania, czy nie wychodzi się tutaj przed szereg , bo 
chcemy zrobić coś, co prawdopodobnie do końca nie jest wymagane. 
Sekretarz Gminy Danuta Żygadło wyjaśniając sprawę projektu uchwały powiedziała, że z 
inicjatywą o podjęcie uchwały  wystąpiło  Stowarzyszenie „WIR” członkostwo gminy nie 
zostało określone terminowo w uchwale z 2007 r. Stowarzyszenie jest w trakcie 
opracowywania strategii na nowy okres programowania . Ubiegając się o dofinansowanie 
realizacji inwestycji niezbędna będzie powyższa uchwała. Wynika to z dokumentów 
niezbędnych o ubieganie się o pomoc. W tej sprawie sekretarz  kontaktowała się z nadzorem 
prawnym Wojewody , który potwierdził o podejmowaniu takich uchwał przez gminy i to ,że 
jest to uchwała intencyjna potwierdzając członkowstwo gminy w Stowarzyszeniu .Ponadto 
sekretarz poinformowała, że w skład lokalnej grupy działania wejdą nowe gminy wynika to 
również z nowych dokumentów uwarunkowań ubiegania się o pomoc. Bycie gminy w 
Stowarzyszeniu daje gminie korzyści – możliwość ubiegania się o dofinansowanie różnych 
działań . 
 
 
Po zakończeniu dyskusji przewodniczący rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „ wstrzymujące się „ 0  podjęła uchwałę Nr VII/39/15 w sprawie 
wyrażenia woli kontynuacji członkowstwa Gminy Stargard Szczeciński w lokalnej grupie 
działania Stowarzyszenia „WIR” – Wiejska Inicjatywa Rozwoju, która stanowi załącznik nr 8 
do protokołu . 
 
Ad.10 
Podjęcie uchwały Nr VII/40/15 w sprawie powołania Skarbnika Gminy  
Przewodniczący rady odczytał w/w projekt uchwały . 
 
Wójt Gminy zabierając głos przedstawił kandydaturę Pani Bernadety Opasińskiej  na 
stanowisko Skarbnika Gminy Stargard Szczeciński . 
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Kolejno głos zabrała Pani Bernadeta Opasińska i przedstawiła swoją kandydaturę na 
stanowisko Skarbnika Gminy . 
 
Następnie przewodniczący rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania  15 głosami „za” , 
„przeciw” 0 i głosy „wstrzymujące się „0 – podjęła uchwałę Nr VII/40/15 w sprawie 
powołania Skarbnika Gminy, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Ad.11 
Przewodniczący rady przystępując do realizacji pkt 11 porządku obrad tj. rozpatrzenia skargi   
odczytał pismo z dnia 24.04.2015 r.  osoby skarżącej dotyczące wycofania skargi dotyczącej 
oskarżenia o kłamstwo i sposobu potraktowania mnie przez Pana Wójta Gminy Stargard 
Szczec. 
 
Ad.12 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda  przedstawiła opinię komisji dotyczącą 
tematu „ Analiza wydatków na płace, nagrody, szkolenia i delegacje służbowe Gminnej 
Biblioteki Publicznej w Klępinie  za 2014 r.” na wstępie poinformowała, że nie była to w 
pełnie słowa znaczeniu analiza. 
Komisja po zapoznaniu się z informacją na posiedzeniu  w dniu 22 kwietnia 2014 r. -  
informację przyjęła. 
Ponadto przewodnicząca poinformowała o spostrzeżeniu komisji dotyczącym wysokości 
ryczałtu za użytkowanie przez dyrektora prywatnego samochodu do celów służbowych, iż ta 
wysokość jest taka sama jak np. w stosunku do zastępcy wójta. 
 
Ad.13 
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Agnieszka Lenda powiedziała , że na tym samym 
posiedzeniu  komisja zapoznała się z informacją na temat przeprowadzonych przetargów w 
roku 2014 i tą informację przyjęła.  
 
Ad.14 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal odczytał z porządku obrad następny punkt 
dotyczący „ Oceny stanu dróg po okresie zimowym oraz plan budowy i remontów „ i poprosił 
o opinię Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu.  
 Przewodnicząca Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu Sylwia Więcek 
odczytała protokół z wyjazdu Komisji Gospodarki Mienia Komunalnego i Budżetu w dniu 20 
kwietnia 2015 r.  na teren gminy  w celu oceny stanu dróg po okresie zimowym  oraz planu 
budowy i remontów.  
Protokół stanowi załącznik nr 10 do protokołu .  
Z treści protokołu odczytanego prze przewodniczącą wynikał ,że komisja po 
przeanalizowaniu informacji przygotowanej przez Wójta Gminy o stanie dróg na terenie 
gminy po okresie zimowym oraz plan budowy i remontów – informację przyjęła. 
 
Radny Mariusz Sikorski zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy i odniósł się do dróg 
wykonanych  w Grzędzice  po pracach kanalizacyjnych i zapytał , czy na te drogi mamy 
gwarancje ( ulica Gryfa, Brzozowa, Dębowa , Jeziorna) i dodał ,że skoro mamy taką 
możliwość należy ją wykorzystać, aby później nie wydawać środków własnych. 
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Radny Janusz Łojko powiedział o drodze Małkocin- Grabowo, którą dowożone są dzieci do 
szkoły w Małkocinie , iż stan tej drogi jest zły. 
  
Przewodnicząca komisji poinformowała, że uczestniczący w wyjeździe z ramienia urzędu 
pracownik  poinformował, że tą drogą dzieci nie dojeżdżają do szkoły w Małkocinie i dlatego 
droga ta nie została ujęta do remontu, a faktycznie droga ta jest w kiepskim stanie dodała 
przewodnicząca komisji. 
 
Radny Janusz Łojko powiedział ,że skoro autobus jeździ inną trasą, bo przez Stargard i jest to 
trasa dłuższa, co niewątpliwie podnosi koszty dowozu dzieci do szkoły w Małkocinie. Radny 
również zwrócił uwagę na fakt, aby  w takim przypadku  rodzice nie zdecydowali się oddać 
swoich dzieci do szkół na terenie Stargardu.   
Radny Maciej Lipka zabierając głos w sprawie remontu dróg powiedział o używanym 
materiale do remontu jakim jest żużel , gdzie zdaniem radnego lepszym materiałem jest 
kruszywo łamane, które sprawdziło się przy remontach dróg w gminie Kobylanka .  
 
Przewodniczący rady odnosząc się do remontu drogi Grabowo-Małkocin powiedział, że żużel 
nie jest żadnym materiałem budowlanym, pozyskiwanie kruszywa z betonu lub cegły jest 
dobrym materiałem. Przypomniał przewodniczący  o apelu tj. inicjatywie rolników w sprawie 
wyremontowania drogi Trzebiatów-Brudzewice na który to stan drogi skarżą się rolnicy, 
gdzie gmina miała zakupić kruszywa, a resztę prac mieli wykonać rolnicy. 
Przewodniczący również odniósł się do starego tematu dotyczącego remontu drogi Małkocin- 
Grabowo. 
Radna Wiesława Kuśnierz powiedziała, że w budżecie gminy są zapisane środki na drogę 
Grabowo –Małkocin w wysokości 170 tys zł i za część tej kwoty należałoby  uzupełnić dziur 
w tej drodze. Radna dalej przypomniała, że ta droga w Małkocinie na mapach gminy 
wyrysowane jest jako litera U i powiedziała jak przebiega ta droga( jedna jest asfaltowa , 
druga biegnie w kierunku jeziorka , a potem do drogi powiatowej). Kontynuując dalej swoją 
wypowiedź radna zaznaczyła, że komisja jechała  drogą pisakową przy której jest   również 
dom radnej, a wykonując jakiekolwiek roboty należałoby uwzględnić również wytyczenie 
geodezyjne tego odcinka drogi i przynajmniej uzupełnienie dziur, bo w okresie kiedy pada 
deszcz wyjazd z posesji osób tam mieszkających jest bardzo utrudniony, a słyszę dodała 
radna, że ta droga nie ma być remontowana , bo niszczą ją samochody osób, które się budują. 
Uzupełnienie dziur tej drogi może uczynić ją przejezdną. Ponadto radna poinformowała o 
kupie żwiru znajdującego się przy tej drodze i dodała, że  kto ma odpady budowlane to tam 
przywozi . Kończąc radna powiedziała ,że proponuje przy wydawaniu tych 170 tys zł 
uwzględnić również ten odcinek drogi o którym radna mówiła. 
 
Radny Maciej Lipka powiedział o swoich wątpliwościach odnośnie stosowania  żużlu, który 
może być na liście odpadów niebezpiecznych i czy gmina ma prawo go używać na drogi 
biorąc pod uwagę dobro mieszkańców gminy. 
 
Radny Mariusz Sikorski powiedział o sprawie dotyczącej mieszkańców ulicy Dębowej, która 
to ulica była już remontowana naście razy , gdzie poziom tej drogi wynosi paręnaście 
centymetrów powyżej i w tej chwili  mieszkańcy  wjeżdżają na swoje posesje z drogi i jeżeli 
miałaby być remontowana ta droga dodał radny to powinna przejechać równiarka . 
Druga sprawa poruszona przez radnego dotyczyła  wielkiej hałdy materiałów  po pracach  
kanalizacyjnych znajdująca się przy ulicy Lipowej, a pytanie dotyczyło co z tym będzie.   
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Wójt Gminy odpowiedział, że materiał będzie wykorzystany, a remont ulicy Dębowej będzie 
tak wykonany i wszystko zebrane, aby woda z drogi nie płynęła na posesje mieszkańców. 
Ad.15 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
opinię komisji odnośnie  tematu dotyczącego oceny funkcjonowania biblioteki publicznej , 
świetlic wiejskich, przedszkoli oraz klubów sportowych na terenie gminy, a mianowicie.  
Komisja Socjalno – Porządkowa i Oświaty po przeanalizowaniu w/w informacji na 
posiedzeniu w dniu 21 kwietnia 2015 r.  wydała pozytywną opinię i informację przyjęła. 
Przewodniczący komisji odniósł się również do funkcjonowania klubów sportowych na nowy 
zasadach i powiedział ,że pod koniec roku należy przeanalizować  to, czy  zabezpieczone 
środki w budżecie wystarczyły na działalność i skonfrontować z projektem budżetu na 
przyszły rok . 
 
Ad.16 
Przewodniczący Komisji Socjalno-Porządkowej i Oświaty Jarosław Kornet przedstawił 
stanowisko komisji do informacji  Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych  na temat profilaktyki realizowanej na terenie gminy , a mianowicie :  
 
Komisja Socjalno-Porządkowa i Oświaty na tym samym posiedzeniu przeanalizowała w /w 
informację  i ją przyjęła.  
 
Ad.17 
Informacja pisemna Wójt Gminy Kazimierza Szarżanowicza  dotyczącą wykonywania zadań 
przez gminę w okresie międzysesyjnym,  przedstawiła się w brzmieniu jak niżej :  
REFERAT FINANSOWY  
 
I. Zarządzenie Nr 57/15 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 27 marca 2015 r.  w 
sprawie zmian budżetu gminy na 2015 r. oraz ustalenia układu wykonawczego do zmian 
budżetu gminy.  
Zwiększenie dochodów i wydatków budżetowych o kwotę 422 561 zł  z tytułu dotacji    
celowych z budżetu państwa z tego:  
1. na realizację zadań własnych w dziale:  
    a) 801 – Oświata i wychowanie, rozdział 80103 – Oddziały przedszkolne w szkołach      
        podstawowych – zwiększenie dochodów i wydatków o 416 271 zł,  
2. na realizację zadań zleconych w działach:  
    a) 750 – Administracja publiczna, rozdział 75011 - Urzędy wojewódzkie – zwiększenie   
        dochodów i wydatków o 4 586 zł,  
    b) 852 – Pomoc społeczna, rozdziale 85295 – Pozostała działalność – zwiększenie  
        dochodów i wydatków o 1 704 zł.  
Zmiany dochodów spowodowały zmiany w planie finansowym Urzędu Gminy.  Zmiany 
wydatków spowodowały zmiany w planach finansowych: Urzędu Gminy, szkól 
podstawowych i  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej.  
II. Zarządzenie Nr 60/15 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 31 marca 2015 r.  w 
sprawie zmian budżetu gminy na 2015 r. oraz ustalenia układu wykonawczego do zmian 
budżetu gminy.  
Zwiększenie dochodów i wydatków budżetowych o kwotę 106 440 zł  z tytułu dotacji 
celowych      z budżetu państwa na realizację zadań własnych w dziale 854 – Edukacyjna 
opieka wychowawcza, rozdział 85415 – Pomoc materialna dla uczniów.  
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Zmiany dochodów spowodowały zmiany w planie finansowym Urzędu Gminy.  Zmiany 
wydatków spowodowały zmiany w planie finansowym Ośrodka Administracyjnego Szkół.  
III. Zarządzenie Nr 64/15 Wójta Gminy Stargard Szczeciński z dnia 31 marca 2015 r.  w 
sprawie zmian w budżecie gminy na 2015 r. oraz zmian w układzie wykonawczym.  
Zmiany w wydatkach budżetowych polegające na zmniejszeniu i jednoczesnym zwiększeniu 
wydatków związanych z zadaniami własnymi  o kwotę 621 011 zł w działach:  

• 600 – Transport i łączność (drogi publiczne gminne):  ± 13 000 zł  
• 700 – Gospodarka mieszkaniowa (pozostała działalność): ± 86 zł  
• 710 – Działalność usługowa (plany zagospodarowania przestrzennego):  ± 1 000 zł  
• 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa (straż gminna):  ± 8 120 

zł  
• 758 – Różne rozliczenia (różne rozliczenia finansowe - rezerwa ogólna):   -12 364 zł  
• 801 – Oświata i wychowanie (szkoły podstawowe, oddziały przedszkolne, gimnazja, 

dowożenie uczniów, zespoły obsługi ekonomiczno-administracyjnej szkół, realizacja 
zadań wymagających specjalnej organizacji nauki dla dzieci i młodzieży):   ± 504 946 
zł  

851 – Ochrona zdrowia (lecznictwo ambulatoryjne):  ± 1 000 zł  
854 – Edukacyjna opieka wychowawcza (pomoc materialna dla uczniów):  ± 550 zł  
900- Gospodarka komunalna i ochrona środowiska (schroniska dla zwierząt):  ± 150 zł  
921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego (domy i ośrodki kultury, świetlice            i 
kluby):  - 28 177 zł, + 34 541 zł  
926 – Kultura fizyczna (obiekty sportowe, pozostała działalność):  - 51 618 zł, + 57 618 zł.  
Zmiany wydatków spowodowały zmiany w planach finansowych Urzędu Gminy, szkołach 
podstawowych, gimnazjum i Ośrodku Administracyjnym Szkół. Zmian dokonano również  w 
ramach funduszu sołeckiego.  
REFERAT PLANOWANIA PRZESTRZENNEGO  
 
I Wydano:  
1.24 decyzje o warunkach zabudowy i zagospodarowania terenu dotyczące:  
   -zmian 2 decyzji, w tym jednej dla Gminy Choszczno w sprawie przebudowy dworca PKP,  
   -18 decyzji na budowę budynków mieszkalnych jednorodzinnych,  
   -1 decyzja dotycząca zmiany sposobu użytkowania budynku gospodarczego z  przebudową    
        na budynek mieszkalny,  
   -1 decyzja w sprawie rozbudowy budynku mieszkalnego,  
…-1 decyzja dotycząca lokalizacji zabudowy zagrodowej, tj. budynku mieszkalnego  
         jednorodzinnego oraz budynku gospodarczego,  
…-1 decyzja wydana na rzecz Gminy dla inwestycji polegającej na budowie budynku  
         świetlicy wraz z  niezbędną infrastrukturą techniczną, zewnętrzną instalacją  
         zbiornikową na gaz płynny oraz ze zjazdem publicznym i parkingami, zlokalizowanej  
         na terenie działek nr 262/2 i  263/1 w obrębie Tychowo;  
2.Dwie decyzje o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego (budowa odcinków sieci 
 wodociągowej w Żarowie),    
3.Cztery postanowienia w sprawie zaopiniowania zgodności wstępnego projektu podziału 
nieruchomości z ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego;  
II. Prowadzone są procedury  uzgadniania i opiniowania projektu zmiany miejscowego  
planu zagospodarowania przestrzennego w m. Święte oraz projektów zmian Studium  
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy w obrębach  
Ulikowo i Krąpiel, w tym uzyskania zgody na przeznaczenie gruntów rolnych kl. III  
w m. Święte na cele nierolnicze;  
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III. Zakończenie wyłożenia do publicznego wglądu projektu miejscowego planu  
zagospodarowania przestrzennego w obrębie Grzędzice; termin do składania uwag  
do  ustaleń projektu planu upłynie w dniu 30 kwietnia br.  
REFERAT GOSPODARKI KOMUNALNEJ I INWESTYCJI  
 
1.Zadania wykonane.  
1)Remont instalacji elektrycznej wewnętrznej i zewnętrznej w świetlicy Małkocinie  
- zakres remontu obejmował m.in: remont tablicy bezpiecznikowej, wymiana zegara 
sterującego, wymiana układów oświetlenia awaryjnego, wymianę i uzupełnienie źródeł 
światła i wentylatorów, przegląd i naprawę lamp parkowych przed świetlicą oraz plafonów i 
halogenów zamontowanych na budynku.  
2)Remont instalacji elektrycznej wewnętrznej i zewnętrznej w budynku 26 w Skalinie (sklep 
z biblioteką) - zakres remontu obejmował m.in: naprawę wewnętrznej linii zasilania budynku 
(WLZ), wymianę tablicy licznikowej i bezpiecznikowej oraz montaż skrzynki na tablice 
licznikowe, ponowne przyłączenie instalacji odbiorczych, naprawa instalacji elektrycznej w 
budynku gospodarczym (skład opału).  
3)Awaryjna naprawa części pokrycia dachowego budynku świetlicy w Klępinie, 
uszkodzonego przez wichurę.  
4)Partycypacja w kosztach budowy lokalu mieszkalnego „ Inkubator” w kwocie 19 000,00 zł, 
przydzielonego przez Gminę i STBS mieszkance Kurcewa, opuszczającej dom dziecka.  
5)Wykonano remonty cząstkowe dróg gminnych w następujących miejscowościach:  
- wykonanie remontu cząstkowego w drodze asfaltowej masą na gorąco nr 4900072 w 
miejscowości Skalin w kierunku miejscowości Wierzchląd (do krzyżówki z drogą 
powiatową)  
- remont drogi gminnej w Strachocinie (dz. geod 397) w kierunku przedszkola.  
6 )Montaż nowego oznakowania i poprawa istniejącego w miejscowościach.  
Witkowo Drugie, Witkowo Pierwsze, Grzędzice, Lubowo, Rogowo, Strzyżno, Kol. 
Kiczarowo i przy drodze gminnej Lubowo- Grzędzice- Lipnik.  
2.Postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.  
Prowadzone jest postępowanie przetargowe dla wyłonienia Wykonawcy zadania 
pn.Wykonanie robót budowlanych na terenie GminyStargard Szczeciński w 2015 roku.  
Oferta Nr 1  
Zakład Ogólnobudowlany Instalatorstwo i Pomiary Elektryczne Zygmunt Majewski z 
   siedzibą  ul. Kołłątaja 20,73-110 Stargard Szczeciński.  
Szczegóły oferty :  
- 1 godzina robocizny kosztorysowej- 20,00 złotych netto,  
-wskaźnik narzutów kosztów pośrednich- 1 %,  
- wskaźnik kosztów zakupu- 1 %,  
- wskaźnik wysokości stawki zysku 1 %,  
- proponowany okres gwarancji- 36 miesięcy.  
Oferta Nr 2  
Stargardzkie Przedsiębiorstwo Budowlane MARBUD Sp. z o.o., ul. Gdyńska 28 a, 73-110 
Stargard Szczeciński  
c) Szczegóły oferty :  
- 1 godzina robocizny kosztorysowej- 12,50 złotych netto,  
-wskaźnik narzutów kosztów pośrednich- 60 %,  
- wskaźnik kosztów zakupu- 0 %,  
- wskaźnik wysokości stawki zysku 10 %,  
- proponowany okres gwarancji- 36 miesięcy.  
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Oferta Nr 3  
Zakład Usługowo- Handlowy Zofia Kurzymska, Krzemień nr 38, 73-130 Dobrzany  
- 1 godzina robocizny kosztorysowej- 11,50 złotych netto,  
-wskaźnik narzutów kosztów pośrednich- 52 %,  
- wskaźnik kosztów zakupu- 5 %,  
- wskaźnik wysokości stawki zysku 5 %,  
- proponowany okres gwarancji- 36 miesięcy.  
- termin wykonania zamówienia:  w terminie określonym w siwz Nr GKI.271.4.2015.GCh  
Oferta Nr 4  
Zakład Produkcyjno- Usługowo- Handlowy Stanmet Stanisław Rudawski, Ognica 35, 73-130 
Dobrzany  
- 1 godzina robocizny kosztorysowej- 13,80 złotych netto,  
-wskaźnik narzutów kosztów pośrednich- 66 %,  
- wskaźnik kosztów zakupu- 15 %,  
- wskaźnik wysokości stawki zysku 15 %  
- proponowany okres gwarancji- 36 miesięcy.  
Przetarg prowadzony w oparciu o Ustawę z dnia 29 stycznia 2004 r. - Prawo zamówień 
publicznych.  
2.Prowadzone jest postępowanie przetargowe dla wyłonienia Wykonawcy zadania pn.  
Położenie polbruku przy świetlicy w Poczerninie.  
W postępowaniu wpłynęło 7 ofert. Najkorzystniejszą ofertę złożyłP.B. Isobau- Polska 
  Jarosław Stacherzak, ul. Polskich Marynarzy 91/18, 71-050 Szczecin, cena oferty 84 400,00 
zł brutto.  
Przetarg prowadzony w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard Szczeciński.  
3.Prowadzone jest postępowanie na świadczenie usługi pełnienia funkcji inspektora nadzoru 
inwestorskiego dla zadania pn. Położenie polbruku przy świetlicy w Poczerninie. W 
postępowaniu wpłynęły 2 oferty. Najkorzystniejszą ofertę złożył Przedsiębiorstwo 
Wielobranżowe „Projekt” Piotr Różański, z siedzibą, ul. Szczecińska 70/2, 73-110 Stargard 
Szczeciński,  cena oferty 1 217,89 zł. brutto.  
Przetarg prowadzony w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard Szczeciński.  
4.Prowadzone jest postępowanie na opracowanie koncepcji budowy i przebudowy drogi 
gminnej na odcinku od granicy z gmina Kobylanka- Lipnik- Grzędzice- Żarowo- Lubowo. W 
postępowaniu wpłynęły 2 oferty. Najkorzystniejszą ofertę złożyła Aneta Bączkowska Usługi 
Budowlano – Rachunkowe, ul. Bułgarska 9 G lok. 5,73-110 Stargard Szczeciński,  cena 
oferty 12 300,00 zł. brutto.  
Przetarg prowadzony w oparciu o Regulamin Udzielania zamówień do 30 000 euro w 
Urzędzie Gminy Stargard Szczeciński.  
3.Bieżąca praca referatu wynikająca z zakresu prowadzonych spraw.  
REFERAT GOSPODARKI NIERUCHOMOŚCIAMI  
 
1.W dniu 03.04.2015 r. przeprowadzono I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż 
niezabudowanej nieruchomości rolnej, położonej w obrębie Pęzino, oznaczonej numerem 
działki 13/3 o pow. 1,25 ha. Cena wywoławcza – 58 190,00 zł. Do przetargu nie przystąpił 
żaden oferent. Przetarg zakończony wynikiem negatywnym.  
2.W dniu 16.04.2015 r. przeprowadzono rokowania na sprzedaż nieruchomości 
niezabudowanej oznaczonej numerem działki 39 o pow. 0,70 ha, położonej w obrębie 
Żarowo. Cena wywoławcza – 120 000,00 zł (netto). Rokowania nie wyłoniły nabywcy.  
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Oferent zaproponował kwotę 120 000,00 zł, płatną w 10 ratach rocznych. Komisja nie 
przyjęła oferty.  
3.Zawarto umowę dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy oznaczonej jako 
działka numer 172/4 o pow. 1,86 ha, położona w obrębie Małkocin (na okres do 29.03.2018 
r.), czynsz roczny w wysokości 930,00 zł,   
4.Zawarto umowę dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy oznaczonej jako 
działka numer 148/7 o pow. 0,1203 ha, położona w obrębie Grabowo (na okres do 19.06.2015 
r.), czynsz miesięczny w wysokości 30,00 zł,  
5.Zawarto umowę dzierżawy części składowej nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
oznaczonej jako działka numer 32/9 o, położona w obrębie Lipnik (na okres do 30.06.2015 
r.), czynsz miesięczny w wysokości 90,00 zł, powiększony o podatek VAT, .  
6.Zgodnie z art. 7 ustawy z dnia 11 kwietnia 2003 r. o kształtowaniu ustroju rolnego 
poświadczono 1 oświadczenie o łącznej powierzchni użytków rolnych wchodzących w skład 
gospodarstwa oraz 1 oświadczenie o osobistym prowadzeniu gospodarstwa rolnego.  
7.Wydano 13 zaświadczeń o prowadzeniu i posiadaniu gospodarstw rolnych, posiadaniu 
nieruchomości rolnych położonych na terenie gminy w obrębach: Golina, Grzędzice, 
Kiczarowo, Kurcewo, Skalin, Smogolice, Strachocin, Ulikowo i Witkowo.  
8.Wydano  cztery decyzje zatwierdzające projekt podziału nieruchomości w obrębie Grabowo 
i Lipnik.  
9.Wydano 7 decyzji zezwalających na usunięcie drzew w miejscowościach: Lubowo, Pęzino, 
Grzędzice, Witkowo, Sowno, Poczernin.  
10.W związku z postanowieniami Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Szczecinie tj. 
wyłączenia Wójta Gminy Marianowo i wyznaczeniu Wójta Gminy Stargard Szczeciński do 
prowadzenia postępowań w przedmiocie ustalenia opłaty adiacenckiej z tytułu podziału 
czterech nieruchomości w gminie Marianowo, wszczęto procedurę wyłonienia rzeczoznawcy 
majątkowego celem określenia wartości nieruchomości dla potrzeb ustalenia w/w opłaty.  
W dniu 02.04.2015 r. dokonano wyboru wykonawcy zleconych prac. Najkorzystniejsza oferta 
została złożona przez Biuro Wyceny Nieruchomości „DOM MECH – Katarzyna Korbutowicz 
z siedzibą w Stargardzie Szczecińskim przy ul. Piłsudskiego 87 D/6, – cena 2 995,00 zł.  
11.W dniu 27.03.2015 r. wydano decyzję określającą środowiskowe uwarunkowania dla 
firmy CRB GROUP s.c. M. Buszko, K. Parnowski w sprawie przedsięwzięcia pn.„Zakład 
produkcji elementów infrastruktury bezpieczeństwa drogowego w procesie odzysku odpadów 
innych niż niebezpieczne” na dz. nr 344/24, 344/27, 344/18, 344/19, obręb Strachocin.  
12.W dniu 27.03.2015 r. wydano decyzję określającą środowiskowe uwarunkowania  
w sprawie przedsięwzięcia pn. „Rozbudowa istniejącego gospodarstwa poprzez budowę 
zbiornika ziemnego na płynne odchody zwierzęce, montaż stołu do mechanicznego 
zadawania paszy, montaż separatora” na dz. nr 37/13, obręb Barzkowice.  
13.Na wniosek firmy Prokon New Energy Poland Sp. z o. o. Gdańsk wydano decyzję 
umarzającą postępowanie w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach 
dla przedsięwzięcia pn.:„ Budowa farmy elektrowni wiatrowych Poczernin”, obręb Poczernin.  
14.Zakończono postępowanie dowodowe mające na celu zebranie niezbędnych dowodów do 
wydania stosownej decyzji w sprawie podtapiania działki oznaczonej numerem geodezyjnym 
49/8, wodami opadowymi z działki oznaczonej numerem geodezyjnym 51/1, obręb Skalin. W 
tej sprawie wydano decyzję nakazującą odłączenie drenażu przechwytującego wody opadowe 
z dachu od studni chłonnej nr 3.  
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15.Przygotowano aneks do porozumienia międzygminnego z dnia 14 czerwca 2013 roku w 
sprawie przejęcia zadań własnych Gminy Stargard Szczeciński przez Gminę Miasto Stargard 
Szczeciński z zakresu zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom.  
16.Dokonano weryfikacji wniosków składanych przez mieszkańców gminy dotyczących 
usuwania azbestu, oraz wezwano do uzupełnienia wniosków dotyczących usunięcia azbestu 
i wyrobów zawierających azbest.  
17.Na bieżąco weryfikowane są deklaracje oraz udzielana jest pomoc w ich wypełnieniu, a  
      także wszelkie inne informacje związane z realizacją zapisów ustawy o utrzymaniu  
       czystości i porządku w gminie.  
 
Ponadto Wójt Gminy lub Zastępca uczestniczyli w następujących spotkaniach jak :  
- 10.04.2015 r. w uroczystościach Rocznicy Smoleńskiej , 
- 15.04.2014  w konkursie na dyrektora szkoły w Szkole Podstawowej w Małkocinie i Pęzinie  
- 16.04.2015 r. Walne Zgromadzenie Funduszu Poręczeń Kredytowych, 
- 22.04.2015 r. konkurs ekologiczny w szkole w Strachocinie, 
- 22.04.2015 r. Wójt Gminy uczestniczył w posiedzeniu Sądu Okręgowego w Szczecinie w 
sprawie farm wiatrowych z Firmą Enery West , gdzie sprawa została zakończona i w dniu 6 
maja ma być ogłoszony wyrok. 
Zastępca Wójta Gminy Jerzy Makowski poinformował, że w dniu wczorajszym odbyło się 
wielkie spotkanie przyjaciół lasu i w rozstrzygniętym konkursie uczennica szkoły 
Podstawowej w Strachocinie dostała wyróżnienie. 
Ad.18 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poinformował, że  zostały złożone przez Wójta  
dokumenty dotyczące sesji absolutoryjnej w tym sprawozdanie z wykonania budżetu gminy 
za rok  2014, sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego instytucji kultury za  
2014 r. i informacja o stanie mienia komunalnego,   które to materiały radni otrzymają na 
sesji majowej. 
Ad.19 
Brak interpelacji. 
Ad.20 
Radny Maciej Lipka odnosząc się do projektu uchwały Nr VII/42/15 w sprawie ustanowienia 
użytku ekologicznego PN. „ Niebieski korytarz ekologiczny koryta rzeki Iny i jej dopływów –
II” powiedział ,że chciałby przedstawić opinię  Klub Radnych „ Nasza Gmina „ a mianowicie,  
nie jesteśmy przeciwni utworzeniu, ale  w opinii Klubu wniosek został złożony niepełny, w 
uzasadnieniu do projektu uchwały brak jest skutków oddziaływania  np. na mieszkańców, 
funkcjonowania przedsiębiorców, lub rolników itp. 
Kolejnym elementem powiedział radny  jest fakt ,że użytek ekologiczny ma chronić pewny 
element - rzekę Inę wraz z jej dopływami, a nie obejmuje całości dopływów rzeki Iny  tj. 
cieków od źródła jej ujścia, a mamy   doczynienie  z cała rzeką Iną wraz z jej dopływami i 
cała rzeką Małką , kwestia dopływu Małej Iny , która przebiega prze tereny w okolicy 
Witkowa i rzeki Krąpieli wraz z jej dopływami. 
Kwestia uzupełnienia wniosku oraz rozważenia, co z elementem tzw. ochrony  przyrody , 
wyważenie i rozsądek w podejmowaniu decyzji . 
 Przewodniczący rad  powiedział dlaczego jest osobiście przeciwny podejmowaniu tego 
projektu uchwały. Użytek ekologiczny  to  są  kłopoty i dodatkowe koszty i kary dla rolników 
powiedział przewodniczący jak również teren Agrofirmy Witkowo znalazł się w tym rejonie i 
wystosowali prośbę , aby nie podejmować tego projektu uchwały.  
Radny Mariusz Sikorski powiedział ,że chciałby się dowiedzieć na temat poruszany  na 
komisji  tj. w sprawie  dystrybutora wody dla dzieci w szkole. 
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Zastępca Wójta Jerzy Makowski powiedział ,że są dwie firmy jedna firma to Dar Natury i po 
przedstawieniu kalkulacji miesięczny koszt dla 6 szkół przy założeniu 2 butli dla każdej 
szkoły wyniósł by 548 zł miesięcznie , natomiast w przypadku drugiej firmy koszt ten 
wyniósł by 2 260 zł miesięcznie  dla wszystkich szkół w tym koszt zakupu kubków 
jednorazowych przy założeniu 2 kubków dla ucznia, wynosi  1400 zł miesięcznie dla 
wszystkich szkół, a roczny koszt to około 23 tys zł. 
Radny Mariusz Sikorski powiedział ,że jest to wyliczenie przy założeniu 2 butli po 20 l, a 
obecnie w Grzędzicach to 20 l dziennie i dalej powiedział, czy nie można byłoby spróbować 
przeprowadzić rozeznania, bo w obecnym czasie dzieci korzystają z wody przegotowanej, aby 
kubki jednorazowe zakupiła  rada rodziców, bo podana kwota za ten zakup robi wrażenie. 
Radna Wiesława Kuśnierz zaproponowała  automaty, gdzie można kupić butelki z wodą. 
Radny Jarosław Kornet skierował zapytanie do Wójta w zakresie oznakowania ulic w 
miejscowości Sowno, o których to nieprawidłowościach radny informował w roku ubiegłym i 
zdaniem radnego w tej sprawie nic się nie dzieje poza odwiedzinami pracownika . Uwagi 
dotyczyły sposobu zamontowania słupków, ponieważ nie są stabilne jak również tablice z 
nazwą ulicy też nie są stabilnie zamontowane do słupka, ponieważ wiatr je porusza. 
Podsumowując radny stwierdził, że załatwianie tej sprawy trwa zbyt długo. 
Wójt Gminy odpowiadając wyjaśnił, że w taki sposób wybrano usadowienie słupków nie 
betonując ich  z uwagi na mniejszy koszt  i zdaniem wójta  nikomu to nie przeszkadza. 
Sprawa ta zostanie przyspieszona i w ramach gwarancji uwagi poprawione. 
Radny Jarosław Kornet powiedział ,że nie kwestionuje wybranej metody, a rzetelność 
wykonania tego zadania . Ponadto radny powiedziała o pozimowej naprawie dróg i to, iż 
mimo w informacji wykazano naprawę dziur w drodze w miejscowości Poczernin to zdaniem 
radnego nie miało to miejsca.  
Radna Wiesława Kuśnierz zapytała radcę prawnego co oznacza pieczątka  radcy na 
projektach chwał, bo jest dużo młodych  radnych i muszą wiedzieć co oznacza ta pieczątka . 
Radca Prawny Roman Janił odpowiadając na pytanie wyjaśnił jakie znaczenie ma podpis na 
projekcie uchwały jest to opinia prawna, że podstawa prawna tej uchwały jest właściwa, a 
celowość tej uchwały to jest inna kwestia nie dotycząca opinii prawnej.  
Radna Anna Góra zapytała o oświetlenie przystanku autobusowego w Witkowie Pierwszym, 
który to problem był poruszany na zebraniu, a przystanek znajduje się w polu. 
Wójt Gminy odnosząc się do zapytania radnej odpowiedział, że w tym przypadku najłatwiej 
byłoby  wybudować kawałek linii . Następnie Wójt  poinformował, że w dniu 28 kwietnia  
201 5r. odbędzie się spotkanie w gminie z przedstawicielami firmy ENEOS na którym to 
spotkaniu wspólnie  zostaną ustalone  miejsca na terenie gminy na dodatkowe lampy 
oświetleniowe.  Wójt dopowiedział ,że są zebrane potrzeby z posiedzeń komisji, sesji jak i 
zgłaszane przez sołtysów i zostanie podjęta decyzja,  które miejsca doświetlić, a następnie 
przedstawił radnym miejsca,  w których planowane są dodatkowe punkty świetlne..  
Radny Mariusz Sikorski powiedział o dodatkowym jeszcze  oświetleniu  ulicy Akacjowej w 
Grzędzicach , gdzie są słupy, a trzeba by było tylko powiesić lampy. 
Wójt odpowiedział ,że dopisuje  tą propozycję i dokona analizy. 
Radna Sylwia Więcek powiedziała o dodatkowym punkcie świetlnym w Koszewku na 
przystanku autobusowym. 
Radna Małgorzata Cieplak przypomniał o dodatkowym oświetleniu na przejściu przez drogę  
przy boisku „Orlik” . 
Przewodniczący rady powiedział o zapotrzebowaniu na dodatkowy punkt świetlny na ciągu w 
Tychowie. 
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Radna Wiesława Kuśnierz przypomniała, że na sesji na której był zaproszony Pan Pilipczuk 
obiecał nam kontrolę gminnych hydrantów i radna zapytała czy gmina już ma informację na 
temat wymiany tych hydrantów i bezpieczeństwa przeciwpożarowego. 
Wójt Gminy odpowiedział, że wymieniają sukcesywnie i końcowego protokołu jeszcze nie 
ma. 
Radny Jarosław Kornet powiedział ,że ten temat  poruszał w poprzedniej kadencji i wodociągi 
zachodniopomorskie  sukcesywnie wymieniają hydranty jak również znaczną część wymienili 
na swoim terenie . W mojej miejscowości w której mieszkam dodał radny wymieniona jest 
znaczna część hydrantów . 
Radny Mariusz Sikorski zwrócił się z prośbą do Wójta, aby  Wodociągi Zachodniopomorskie  
przestały umieszczać informację na tablicach informacyjnych  o nowych stawkach za wodę i 
kanalizację obowiązujących od dnia 1 maja 2015 r. , co jest nieprawdą. 
Wójt Gminy odpowiedział, że jest to prawda ponieważ nie został zakwestionowany sposób 
poprawności wyliczenia stawek, to wtedy  jest 90 dni na utrzymanie stawki.   
Sołtys Sołectwa Grabowo Pani Fijołek Anna powiedziała o dodatkowym oświetleniu w 
miejscowości Grabowo jak również na Kolonii Dolnej Grabowo, gdzie brak jest oświetlenia i 
chodnika .  
Ad.21 
Wójt Gminy w sprawach różnych poinformował, że od 16 maja 2015 r. MZK uruchomione 
zostaną  sondażowe kursy, które wykonywane będą  w przeciągu trzech miesięcy i 
zaproponowano następujące kursy :  
- miejscowość Sowno-Strumiany  
   Liczba dodatkowych kursów w jeden dzień wolny od pracy ( soboty) – 2 
   Dopłata miesięczna 711,29 zł  
- miejscowość  Grzędzice  
   Liczba dodatkowych kursów w jeden dzień roboczy od poniedziałku do piątku – 1  
   Liczba dodatkowych kursów w jeden dzień wolny od pracy (soboty) – 2 
   Dopłata miesięczna 673,21 zł, 
- miejscowość Sułkowo  
Liczba dodatkowych kursów w jeden dzień wolny od pracy (soboty) – 2 
Dopłata miesięczna 399,71 zł  
- miejscowość Małkocin 
  Liczba dodatkowych kursów w jeden dzień roboczy od poniedziałku do piątku- 1  
  Dopłata miesięczna  951,75 zł  
Razem koszt dla przedstawionych  dodatkowych zmian wyniósł  2735,96 zł . 
Radna Wiesław Kuśnierz zapytała co z Warchlinem gdzie dzieci chodzą pieszo  do 
Małkocina, iż jest to miejscowość która nie ma żadnych połączeń autobusowych, a 
przedłużenie kursu linii do Warchlina byłoby rozwiązaniem dla tej sytuacji. 
Radny Mariusz Klewin poinformował, że miejscowość Trzebiatów też jest omijana . 
Radny Jarosław Kornet poprosił o podanie godzin dodatkowych 2 kursów  do Sowna i zapytał 
czy to propozycja Pana Wójta, czy dyrektora MZK. 
Wójt Gminy odpowiedział, że odnośnie godzin to po sesji udzieli informacji pracownik 
urzędu i  wójt przypomniał, że to są tylko kursy sondażowe. 
Radny Jarosław Kornet powiedział ,że należałoby się  zastanowić nad celowością kursów do 
innych miejscowości i wymienił miejscowości podając liczbę kursów. 
Wójt Gminy powiedział ,że gmina jest członkiem porozumienia i pozostali członkowie tego 
porozumienia muszą wyrazić zgodę na dodatkowe kursy. 
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Radna Wiesława Kuśnierz  zaproponowała, czy nie można byłoby rozważyć takiej  
możliwość, iż autobus jadący do Storkówka - Stara Dąbrowa jechałaby potem betonówką i 
zajeżdżałby do Warchlina, a  wracał w drodze powrotnej przez Małkocin.  
Wójt Gminy odpowiedział ,że tak podobnie było, ale w tej sprawie będzie rozmawiał z 
Dyrektorem MZK. 
W dalszej dyskusji odnośnie autobusów MZK radny Maciej Lipka powiedział ,że autobusy na 
liniach podmiejskich nie zawsze jeżdżą pełne i jeżeli jest to w ramach porozumienia można 
negocjować z MZK mniejsze autobusy i wówczas również koszty będą mniejsze.  
Wójt Gminy powiedział ,że odnośnie niektórych autobusów jest zmieniany  sposób 
organizacji linii,  sam rozkład jazdy staje się bardziej elastyczny i nie zawsze ten mniejszy 
autobus rozwiąże temat. 
Radny Józef Tracz poinformował, że wspólnie z mieszkańcami udało się sprzątnąć bałagan 
przy drodze powiatowej od 20   w kierunku  Ulikowa, iż zebrano 58 worków śmieci, ale 
znowu pojawiają się nowe śmieci , a cieszy fakt wspólnej inicjatywy w tym  młodzieży. 
Kontynuując dalej wypowiedź radny przypomniał o założeniu  lamp oświetleniowych przy 
świetlicy wiejskiej ponieważ jest tam ciemno jak również przystanek z tyłu świetlicy i dopytał 
o przystanek na stacji kolejowej PKP, bo osoby podróżujące nie mają gdzie się skryć. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że do końca kwietnia powinien dostać odpowiedź od PKP i 
wówczas poinformuje. 
Radny Maciej Lipka zwrócił się do Przewodniczącego Rady i Pana Wójta i powiedział ,że 
zarówno jego skromna osoba jak i radni nie są  przeciw użytkowi ekologicznemu kontynuując 
wypowiedź wspomniał o nowych nasadzeniach drzew. 
Radny również poinformował  o możliwości  zakupu drzewek do posadzenia  w Szkółce 
Leśnej Sowno, podając gatunki drzew i ceny. 
Wójt Gminy odpowiedział, że w przeszłości  takie rzeczy były robione czyli zakup drzewek 
dla sołectw, a wójt dokona  rozeznanie wśród sołtysów w sprawie zakupu sadzonek.  
Radny Jarosław Kornet  zapytał o decyzję jaką podjęło biuro projektowe w sprawie 
rozbudowy szkoły w Sownie. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że na telefon zapytany poprosił o 2-3 dni zwłoki, stara się znaleźć 
wykonawcę 
 Radny Jarosław Kornet powiedział ,że Pan Wójt przedłużył termin o 35 dni i czy aby na 
pewno wykona. 
Wójt Gminy wyjaśnił ,że przedłużenie terminu wynikało z  tego, że po wygranym przetargu i 
rozpoczęciu prac , a było to po 2 tygodniach okazało się, że szkoła jest wpisana do rejestru 
zabytków i po wizycie wójta u Konserwatora Zabytków  ,wycofano ten zapis , ale terminu 35 
dni pozostał. 
Radny Jarosław Kornet zapytał o wskazanie konkretnej daty, a wójt odsiedział że we wtorek 
na pewno będzie wiedział. 
Radny Mariusz Sikorski powiedział ,że minął termin składania ofert odnośnie konkursu na 
Upowszechnianie kultury fizycznej w Gminie Stargard Szczeciński w roku 2015 i zapytał ile 
wpłynęło ofert. 
Wójt Gminy odpowiedział ,że wpłynęło 11 ofert , a sekretarz dopowiedziała że  w 
poniedziałek odbędzie się pierwsze posiedzenie w sprawie konkursu. 
Radny Mariusz Sikorski zapytał czy oferty zostały złożone tylko przez nasze  kluby sportowe, 
czy są też zewnątrz . 
Sekretarz Gminy odpowiedziała, że jest 11 ofert i są to tylko nasze kluby sportowe. 
Odpowiadając na pytanie radnego Mariusza Klewina sekretarz powiedziała ,że  nie można 
rozstrzygać konkursu częściowo, bo konkurs traktuje się jako całość. 
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Wójt Gminy poinformował, że wpłynął wniosek z Samodzielnego Publicznego 
Wielospecjalistycznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Stargardzie Szczeciński  o udzielenie 
w 2015 r. wsparcia finansowego w postaci dotacji na zakup aparatury i sprzętu medycznego i 
ten wniosek wójt odczytał. We wniosku powiedział wójt nie ma określonej kwoty z uzyskanej 
informacji wiemy, że  Starostwo przekazało 200 tys zł i tutaj wójt dodał ,że każda kwota jaką 
znajdzie Rada będzie kwotą potrzebną i uważam powiedział wójt ,że należy przekazać pewną 
kwotę i nie musi to być 200 tys zł. 
Następnie wójt w formie informacji przedstawił sprawę dotycząca pewnej rodziny w 
Witkowie objętej niebieską kartą , gdzie przebywa w tej rodzinie osoba niewidoma i jest tam 
stosowana przemoc i jak dodał wójt  wszyscy, którzy znają tą osobę chcą pomóc, aby miała 
mieszkanie. TBS oferuje pomoc w zakresie mieszkania, a gmina mogłaby partycypować w 
kosztach i wtedy byłaby współwłaścicielem tego mieszkania.  Na dzień dzisiejszy powiedział 
wójt nie oczekuje opinii, ale czułem taki obowiązek moralny, aby ten temat przedstawić. 
Przewodniczący rady powrócił do sprawy regulaminowej dotyczącej przyjęcia protokołu z 
poprzedniej sesji  i po wyjaśnieniach zaproponował przyjęcie protokołu Nr VI  z obrad sesji 
Rady Gminy Stargard Szczeciński odbytej w  dniu 26 marca 2015 r., bez odczytywania. 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania  jednogłośnie 15 
głosami „za” przyjęła protokół z obrad VI sesji. 
Radny Maciej Lipka zaproponował, aby przesunąć godzinę odbywania sesji i wskazał  
godzinę 14 00 lub ewentualnie rozważyć możliwość co drugą sesję . 
Wójt Gminy wyjaśnił ,że nie jego rolą jest ustalanie terminu i godziny sesji , ale jako 
Kierownik Zakładu wołałby aby sesje odbywały się w godzinach urzędowania Urzędu z 
uwagi na obecność pracowników.  
Po odbyci dyskusji przez radnych w sprawie  godziny rozpoczęcia sesji Przewodniczący Rady 
Gminy Edward Kosami poddał pod głosowanie wniosek najdalej idący i zapytał radnych, kto 
jest za tym, aby sesje odbywały się o godz. 1400. 
Rada Gminy w wyniku głosowania wniosek o zmianę godziny  rozpoczęcia  sesji na 14 00nie 
przyjęła. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal poddał pod głosowanie drugi 
wniosek i zapytała radnych kto jest za tym, aby co druga sesja odbywała się o godz. 1400 . 
Rada Gminy w obecności 15 radnych obecnych na Sali podczas głosowania 3 głosami „za” , 
8 głosami „ przeciw’ i 4 głosami „ wstrzymującymi się „ nie przyjęła wniosku.  
Ad.22 
Przewodniczący Rady Edward Kosami podał termin zwołania następnej sesji i terminy 
posiedzeń komisji  jak niżej : 
- VIII sesja Rady Gminy Stargard Szczeciński dnia 29 maja 2015 r. godz. 1000 

- wspólne posiedzenie komisji gospodarki mienia komunalnego i budżetu oraz komisji  
  socjalno- porządkowej i oświaty  dnia 22 maja 2015 r. o godz. 830 ( wyjazd obu komisji w  
  teren- budynki OSP )   
- komisja rewizyjna dnia 27 maja 2015 r. godz. 8 00  
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Ad.23 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Edward Kosmal 
podziękował wszystkim za udział i o godz.1320  zamknął obrady VII sesji Rady Gminy 
Stargard Szczeciński . 
 
                                                                                            
                                                                                             Przewodniczący Rady Gminy  
 
                                                                                                     Edward Kosaml 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
 
Jadwiga Michalska   
   


